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Generalforsamling Randbøldal Vandværk 

 

Jeg vil gerne byde jer alle sammen velkommen til den ordinære generalforsamling i Randbøldal 

Vandværk.  

Som det første skal vi have fundet en dirigent, og der foreslår bestyrelsen Morten Barnkob. Jeg 

skal lige for en god ordens skyld spørge, om der er andre forslag? 

Vi skal også have fundet en referent, og bestyrelsen foreslår Helle Jacobsen. Her skal jeg også 

lige spørge, om der er andre forslag? 

Med disse ord vil jeg endnu engang ønske jer alle sammen velkommen. 

________ 

 

Driften af vandværket har været god og stabil i løbet af det sidste år, selv om vi har stået over for 

nogle udfordringer. Disse udfordringer har vi heldigvis været i stand til at overvinde takket være et 

godt samarbejde i bestyrelsen. 

I det forgangne år har vi oppumpet 17.836 kubikmeter vand, hvilket er cirka 215 kubikmeter mere 

end året før. Desværre har vi oplevet et par lækager, og i forbindelse med udskiftningen af 

Magnodol på vandværket blev systemet skyllet igennem over en hel uge, hvilket resulterede i et 

betydeligt spild. Vores overvågning viser et nogenlunde tæt system, men dagsforbruget af vand i 

den seneste periode er en smule over det normale, mens natforbruget ser ud til at være normalt.  

___________ 

 

Kan fortælle, at her i januar og februar i år, havde vi et større brud i Rodal, som vi havde svært ved 

at finde. Bruddet er nu endelig fundet og repareret. Vi kan desværre konstater, da det store læk 

var lukket, at der er endnu et læk på Rodalvej, men er betydelig mindre end det omtalte.  

Når bestyrelsen har fundet ud af i hvilken rækkefølge de gamle støbejernsrør skal skiftes, vil 

ledningen blive renoveret. Dette arbejder vi intens på at finde en løsning på i øjeblikket. 

Bestyrelsen har udarbejdet et kort, der identificerer de rør, der skal skiftes, og vi prioriterer arbejdet 

efter behov og økonomi, da udgiften hertil er stor. Vores vandmålere står over for en udskiftning, 

da de har nået en alder på 9 år, hvor de enten skal skiftes eller udtages til kontrol. På baggrund af 

alt dette ser vi os nødsaget til at hæve den faste afgift fra de nuværende kr. 1.000 til kr.1.200 

hvilket også fremgår af det nye takstblad. Dog har vi sænket afgiften på rykkergebyr 1 & 2 
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________ 

 

Når vandet bliver pumpet op fra boringerne, kommer det først igennem nogle iltningsriste, som 

viste sig er ved at rustet væk, og deres funktion var væsentlig nedsat. Disse rister kan man ikke 

bare købe, så det er noget som skal fremstilles specielt. Vi har derfor snakket med Randbøldal 

VVS, og vi har fundet en anden løsning ved hjælp af nogle bruse-hoveder, som endda skulle være 

meget nemmere at rengøre og vedligeholde. Disse er bruse-hoveder er blevet monteret her i 

januar 2024, og systemet ser ud til at fungere godt. 

 

_______ 

 

Fra maj 2023 blev der indført en ny drikkevandsbekendtgørelse, hvilke betyder at vi skal have 

taget endnu flere prøver for PFAS samt pesticider. Det handler om ikke mindre end 10 nye 

parametre samt 3 nye pesticider, som skal måles for. Nogle af de gamle parametre glider dog ud. 

Prøverne fik vi fortaget i forbindelse med vores A-prøver i 3 kvartal i 2023. Prøverne kom retur en 

uge efter, og alle prøverne er under minimumsværdierne. Vores samarbejde med Agrolab kører 

fint. 

 

________ 

 

Vandværket kører nu med LER 2.0, og alle graveforespørgsler kører nu automatisk. Vandværket 

kan til enhver tid gå ind og se hvor graves, og hvad der graves for. Desuden er det nye kort (Web-

GIS) tilgængelig på vores hjemmeside - her er adgang for alle. Såfremt nogle af jer finder fejl og 

mangler på kortet, må I gerne give os besked, så kortet kan blive opdateret 

 

________ 

 

I forbindelse med et nybyggeri hos en forbruger blev der gravet en stikledning over, som tog flere 

forbrugere med sig. Vi var derfor nødsaget til at etablere og omlægge disse stikledninger. En 

anden forbruger valgte i samme omgang at få en ny stikledning lagt ind på ejendommen, som 

forbrugeren betalte selv. I forbindelse med denne omlægning havde vandværket et læk, hvor der 

gik et døgns tid, inden det blev opdaget via vores overvågning. Ved etablering af denne nye 

stikledning er der allerede klargjort til evt. nye forbrugere. 
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________ 

 

Ud af de 173 vandaflæsninger, vi skulle have ind, har ca. 21% af forbrugerne ikke indsendt deres 

målerkort. Vi har brugt meget tid på at ringe og rykke for disse aflæsninger. Husk at det er 

forbrugernes eget ansvar at indberette disse aflæsninger. Ignorerer vi de manglende aflæsninger 

og skønner dem, kan det blive dyrt for forbrugeren. Det er vigtigt at sende aflæsningerne ind til 

tiden – ikke mindst af hensyn til jer selv. 

Vandværket vil i løbet af 2024-2025 udskifte de nuværende mekaniske målere til elektroniske 

målere, der fjernaflæses af Vandværket, så skulle det problem gerne være løst. 

 

________ 

 

Vi ser desværre, at flere og flere ikke betaler deres regninger til tiden. Et eksempel er aconto 

indbetalingen midt på året, som kostede vandværket kr. 1.400 i rykkere og lukkevarsler. Vi 

opfordrer alle forbrugere til at betale deres regninger rettidigt og undgå unødvendige 

ekstraomkostninger. Vi er altid klar til at hjælpe, hvis der opstår udfordringer med betalingerne, 

men det kræver, at I kontakter os i stedet for at ignorere situationen. Husk, at manglende betaling 

kan føre til afbrydelse af vandforsyningen på ejendommen 

 

_______ 

 

Ved opgørelsen og indbetalingen her i februar gik det galt for nogle af de forbrugere, som ikke er 

tilmeldt Betalingsservice. Vi overgik her fra januar til at sende regningerne ud via E-Boks, og her er 

der flere, som ikke har fået besked, at der var post i deres E-Boks. Normalt kommer der en sms 

eller mail, at der ligger post i ens E-Boks. Derfor er der også flere af jer forbrugere, som har fået en 

uberettiget rykker fra vandværket. Vi beklager naturligvis dette, og har trukket samtlige rykkere 

tilbage, og de involverede har også fået en undskyldning. Jeg ved, at EDB-Service, som står for 

denne del af det, har et møde med NETS netop om dette emne, og såfremt NETS ikke formår at 

sende en besked til brugerne af E-Boks, stopper samarbejdet med dem, og der må findes andre 

alternativer til at sende regninger ud. 
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Fra Vandrådets side var vi inviteret til vandværksmøde i Vingsted i november måned hvor emnet 

var ”Fremtiden Vandværk” - som altid et godt og informativt møde, hvor vi mødes med andre 

vandværker og udveksler erfaringer. Peter vil fortælle lidt om ”Fremtidens Vandværk” 

____ 

 

Anders meldte sig syg kort efter sidste generalforsamling, og senere på året meddelte han 

bestyrelsen, at han gerne ville træde ud af helbredsmæssige årsager. Bestyrelsen har derfor været 

skrumpet ind til 2 bestyrelsesmedlemmer plus naturligvis vores suppleant. Da vi oprindeligt ikke 

vidste, om Anders ville vende tilbage til bestyrelsen eller ej, blev de projekter, vi havde planlagt, 

midlertidigt sat på standby. Ikke desto mindre har vi været nødt til at igangsætte visse projekter 

øjeblikkeligt. 

Jeg har snakket/skrevet med Anders, som meget gerne ville have deltaget i aftenens 

generalforsamlingen, men han var ekstraordinært nødsaget til at rejse til Slovenien søndag 

morgen for en kunde. Jeg ved, at det var Anders magtpålæggende at fortælle jer med egne ord om 

hvorfor han måtte stoppe i vandværket, men det må blive en anden gang. Jeg skulle hilse jer alle 

sammen og ønske god påske. Vandværket har en vingave til Anders, som vi overdrager efter 

påske. 

 

_______ 

 

Til sidst vil jeg gerne takke min bestyrelseskollega Peter for et godt samarbejde i det forgangene 

år, samt en stor tak til Gunnar for fremlæggelse af regnskabet. Jeg vil gerne beklage de gener, 

som driftsforstyrrelserne har givet vores forbrugere. 

 

God påske til jer alle! 

 


